
BESTYRELSESMØDE I BESTYRELSEN FOR FGU VENDSYSSEL 

 

 

1 

Dagsorden til møde i bestyrelsen for FGU Vendsyssel 
 

Mødedato:  11. juni 2024 

Mødet påbegyndt: kl. 12.00 

Mødet afsluttet: kl. 15.00 

Mødested:  Jørgen H. Jensens Vej 3, 9800 Hjørring 

Fraværende:  Klaus Riis Klæstrup og Per Kjeldsen  

 

 
 

1) Om Skolen i Hjørring v/skoleleder Birgitte Hejbøl 

Birgitte Hejbøl fortalte om FGU Hjørring. ”Vi er stolte over hvor langt FGU er kommet. Der har været 

mange bump på vejen, men nu er vi på rette spor”.  

 

FGU Hjørring følger FGU Vendsyssels overordnede værdier: professionalisme, fællesskab, troværdig-

hed og anerkendelse. Skolen går med de retningsgivende mål.  

Der er meget fokus på trivsel, både for elever og personale. Der er fokus på udslusning og at eleverne 

kommer videre til uddannelse eller job.  

Ét af omdrejningspunkterne for skolen er læring i praksis, herunder f.eks. Naturmødet. Her har alle 

har været involveret i processen.  

Der bliver i FGU Hjørring gjort meget ud af fællesskab. Alle elever spiser sammen på hver matrikel og 

der laves ting sammen på tværs af matriklerne. 

 

FGU Hjørring har et godt samarbejde med KUI, men vil gerne have flere elever. Der er et rigtig godt 

samarbejde med vejlederne med mange gode tiltag, der hjælper med at løfte de unge videre. 

 

FGU Hjørring ønsker at udbyde online undervisning til AGU efter sommerferien, som det også er star-

tet op i Dronninglund. Forholdene herfor og muligheden er ved at blive undersøgt.  

 

Der bliver gjort meget ud af teamarbejdet på FGU Hjørring. Holdene arbejder meget på tværs i de 

forskellige teams og mange opgaver bliver løst i fællesskab.  

 

Eskild Sloth Andersen spurgte ind til hvor eleverne spiser, hvortil Birgitte Hejbøl svarede: ”Vores skole 

er delt på 2 matrikler. Vi er glade for vores bygninger, men der bliver brugt meget tid på transport 

skolerne imellem. Maden bliver bragt fra Jørgen H. Jensens Vej til Hirtshalsvej dagligt, da vi ikke har 

et funktionelt køkken på Hirtshalsvej”. 

Carsten Andersen mener, det er et overordnet problem skolerne ikke er samlet på én matrikel og 

spurgte ind til, hvad lovgivningen siger om transport af mad og om det er muligt at transportere ele-

verne i stedet? Mener det er vigtigt eleverne samles. Hertil blev svaret, at skolen ikke har mulighed 

for transport af eleverne og maden bliver transporteret i en bil beregnet til transport af mad. De ar-

rangerer dog fælles aktiviteter for de to skoler, når det giver faglig mening 

 

 

2) Godkendelse af mødedagsorden. 

 

Formandskabet indstiller, at: 
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• Bestyrelsen godkender dagsordenen. 

 

Beslutning:  

Mødedagsorden blev godkendt 

 

 

3) Gennemgang af revideret budget for 2024 

Anders Sigh og Mads Bording gennemgik og forklarede det reviderede budget for 2024. Der blev 

spurgt ind til om elevtallet er stabilt, hvortil der blev svaret, at elevtallet altid vil svinge i perioder, 

men det nedskrevne elevtal forventes at være stabilt.  

 

Der blev spurgt ind til værkstedspuljen på kr. 27 mio. Denne er ikke medtaget i det reviderede 

budget, da der endnu ikke ligger an afklaring herpå. FGU Vendsyssel forventer efter fordelingen 

af puljen at modtage omkring kr. 1 mio. (beregnet ud fra tidligere anvendte fordelingsnøgler).  

FGU Vendsyssel er begyndt at investere for værkstedspuljen, men dette kører i et separat regn-

skab, for at holde kontrol med størrelsen på forbruget. Så snart puljen modtages, vil den blive 

indlagt i budgettet.   

 

Formandskabet indstiller, at:  

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning:  

Bestyrelsen godkender det reviderede budget, der er gældende for den resterende del af 2024.   

  

 

4) Orientering om elevantal 

Anders Sigh orienterede om den aktuelle elevsituation. Elevtallet har været nedadgående, hvor-

for der er lavet et revideret budget med nedskrevet elevtal.  

 

Karen Marie Schytter fortalte, at Brønderslev Kommune er interesseret i at FGU Vendsyssel, op-

retter et STU-forløb. ”Dette arbejde er igangsat og vi håber vi kan komme i gang til oktober”.  

 

Der blev spurgt ind til demografien af elever i vores målgruppe. Det er stigende i Hjørring Kom-

mune og konstant i Brønderslev og Frederikshavn Kommune.  

 

Formandskabet indstiller, at: 

 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning: 

Orienteringen tages til efterretning.  

 

 

5) Gennemgang af den nyeste lovgivning indenfor FGU - området 

V/Karen Marie Schytter 
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Direktøren fremlagde herunder ændringerne i FGU Lovgivningen og deres ikrafttrædelsestids-

punkt og et overblik over bestyrelsesopgaver i 2024 som følge heraf.  

 

Formandskabet indstiller, at: 

 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning:  

Bestyrelsen indstiller, at de præsenteres for et kvalitativt materiale af en vis standard om elevtal 

og demografi, der gør, at bestyrelsen kan opstille realistiske mål for FGU Vendsyssel jf. FGU-lov-

givningen på september mødet.  

 

 

6) Orientering om proces: Gentænk organisationen 

v/Karen Marie Schytter 

Der blev 14. maj afholdt Kick Off: Gentænk Organisationen for alle medarbejdere og ledelse i 

FGU Vendsyssel. Det var startskuddet til en inddragende proces, som forløber frem til 31/12 

2024. Formålet med processen er at sikre højere grad af bæredygtighed både pædagogisk og 

driftsmæssigt. 

 

Formandskabet indstiller, at: 

 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning:  

Orienteringen tages til efterretning. 

 

 

7) Orientering om byggestrategi 2024 - 2027 

v/ Karen Marie Schytter 

Karen Marie Schytter vil løbende drøfte og sparre med formandskabet om det fremadrettede ar-

bejde i styregruppen.  

Bestyrelsen orienteres om status på arbejdet på følgende bestyrelsesmøde. 

Bestyrelsen noterede, at det er vigtigt at se på den fremtidige demografi, så skolerne vil passe til 

det forventede antal elever. 

 

Samtidig blev det foreslået at sende en fondsansøgning til Sparekassen Danmark, vedrørende det 

fremtidige byggeri.  

 

Formandskabet indstiller, at: 

 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 

 

Beslutning: 

Orienteringen blev taget til efterretning. 
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8) Orientering om personalesituationen 

v/ Karen Marie Schytter 

Karen orienterede om 2 stillingsopslag, en ledig stilling i Dronninglund og en ledig stilling i Hjør-

ring.  

 

Formandskabet indstiller, at: 

 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning: 

Orienteringen tages til efterretning.  

 

 

9) Medarbejderrepræsentanternes orientering. 

Medarbejderrepræsentanterne vil orientere fra skolerne. 

 

Resume:  

Lykke Reffeldt fortalte om hverdagen i FGU Frederikshavn, hvor der for tiden bliver brugt meget 

tid på prøver og de afledte ændringer i hverdagen for både elever og lærer. Der kan ses store 

fremskridt i forhold til tidligere år.  

 

Der blev fremvist en film, produceret af elever i samarbejde med et eksternt firma. Eleverne 

havde selv stået for manuskript, optagelser og redigering. Præsentationen blev godt modtaget.  

 

Formandskabet indstiller, at:  

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning: 

Orienteringen tages til efterretning.  

 

 

10) Elevrådsrepræsentantens orientering 

 

Resume: Ingen elevrepræsentant deltog på dette møde.  

 

Formandskabet indstiller, at:  

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

Beslutning: 

Punktet udgik 
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 11)   Orientering v/Karen M. Schytter 

 

Resume:  

Karen Marie Schytter anmodede om deltagelse fra bestyrelsen til FGU-årsmøde til maj 2025. 

Dette møde giver et godt indblik i FGU som helhed og kan være meget brugbart. 

 

Der blev givet udtryk fra flere bestyrelsesmedlemmer om, at de vil prioritere deltagelse til mødet 

næste år.    

 

 

Formandskabet indstiller, at: 

 

• Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 

 

Beslutning: 

Orienteringen blev taget til efterretning.  

 

 

11) Evt.  

 

Til orientering skal nævnes, at FGU Vendsyssels forsikringssag nu er afsluttet. FGU Vendsyssel har 

samlet modtaget kr. 8.409.739,76 i forbindelse med vandskaden tilbage i 2021. De modtagne 

skrivelser fra STUK er vedhæftet.  

  

 

 

 


